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Jest absolutorium, czy go nie ma?

Szansa na drugą estakadę

TOUR DE POLOGNE 
na historycznym 

szlaku 
w Radzyminie

Hanna Wronka – Sołtysem Roku 2015

Jaką propozycję 
na spędzenie 

wolnego czasu 
dla mieszkańców 

Marek ma Jacek 
Orych, burmistrz 

miasta dowiemy się 
z lektury wywiadu. 

Czyt. str. 6

Na weekend zostaję 
w Markach

Regionalna Izba Obra-
chunkowa zaopiniowała po-
zytywnie przedłożone sprawo-
zdanie z wykonania budżetu 
Gminy Wołomin za 2015 r. 
RIO zauważyła, że uchwalo-
ny przez radę miejską budżet 
łącznie z dokonanymi w ciągu 
roku zmianami przewidywał 
plan wydatków w wysokości 
162.644.841 zł, po czym ten 
plan został zrealizowany w 
kwocie 151.567.507 zł, co sta-
nowi 93,19% planu. 

Rewizyjna opiniuje 
negatywnie

Komisja Rewizyjna Rady 
Miejskiej wypracowała wniosek 
w sprawie opinii o przedłożo-
nym przez burmistrza sprawo-
zdaniu z wykonania budżetu 
gminy Wołomin za 2015 r. 
oraz w sprawie absolutorium 
dla Burmistrza Wołomina za 
2015  r. W dokumencie czyta-
my: „Po zapoznaniu się z wy-
konaniem budżetu Gminy Wo-
łomin za rok 2015 oraz opinią 

Regionalnej Izby Obrachunko-
wej o sprawozdaniu z wykona-
nia budżetu, a także informacją 
o stanie mienia gminy komisja 
rewizyjna negatywnie opiniu-
je sprawozdanie z wykonania 
budżetu oraz wnioskuje o nie-
udzielenie absolutorium burmi-
strzowi Wołomina z tytułu wy-
konania budżetu gminy za 2015 
rok”. W uzasadnieniu zaznaczo-
no, że choć realizacja budżetu 
była wykonana w większości 
w sposób zadowalający, ale nie 

ustrzeżono się „niedociągnięć 
i zaniedbań, a nawet narażenia 
gminy na uszczerbek mająt-
ku”. Tutaj przytoczono projekt 
„Szerokopasmowy Internet dla 
sołectw – wyrównywanie szans 
rozwojowych w Gminie Woło-
min”. Zdaniem komisji rewizyj-
nej projekt ten do dzisiaj nie ma 
pełnej funkcjonalności, a wyko-
nawcy wypłacono nienależne 
861.000 zł za niezrealizowane 
zamówienie. 

Sesja absolutoryjna w Wołominie odbyła się, jako jedna z ostatnich w powiecie, dopiero 30 czerwca. Zarówno zarząd powiatu, 
jak i pozostali burmistrzowie oraz wójtowie dawno cieszyli się uzyskanym absolutorium, gdy w Wołominie dopiero przystąpiono 
do podejmowania uchwał w tej sprawie. 

(dokończenie na str. 5)

Laureatce towarzyszyli: 
wójt gminy Strachówka Piotr 
Orzechowski, przewodniczą-
ca Rady Gminy Strachówka 
Anna Ołdak, prezes Zarzą-
du Regionalnego Kółek i 

Organizacji Rolniczych w 
Ostrołęce Barbara Gałązka, 
członek Rady Sołeckiej w 
Równem Marzena Kowalska 
i Kamil Balcerak.

Sołtyska Hania w nagro-
dę otrzymała z rąk dyrektora 
Departamentu Produktów 
Agro Macieja Piskorskie-
go rower, puchar i statuet-
kę „Sołtys Roku 2015”, list 

gratulacyjny od prezydenta 
Rzeczpospolitej Polskiej An-
drzeja Dudy, Krajowego Sto-
warzyszenia Sołtysów w Ko-
ninie i Gazety Sołeckiej.

Komisja Samorządu Terytorialnego i Administracji Państwowej wraz z Krajowym Stowarzyszeniem Sołtysów i redakcją „Gaze-
ty Sołeckiej” 14 czerwca br. zorganizowała w gmachu Senatu RP w Warszawie konferencję pt. „Fundusz sołecki – i co jeszcze dla 
lokalnej aktywizacji”. W trakcie spotkania odbył się też finał konkursu „Sołtys Roku 2015”. Jego celem jest promocja najbardziej 
aktywnych sołtysów, postaw obywatelskich i troska o rozwój małych ojczyzn. Tradycyjnie wyłoniono 13 najlepszych spośród 
ok. 40 tys. sołtysów w Polsce, a wśród nich znalazła się sołtyska sołectwa Równe gminy Strachówka Hanna Wronka. 

(dokończenie na str. 3)

Poruszająca ceremonia odbyła się w poniedzia-
łek, 4 lipca w Radzyminie – mieście Cudu nad Wisłą, 
w którym 12 lipca rozpocznie się 73. Tour de Polog-
ne UCI World Tour. Hasło tegorocznego wyścigu 
brzmi „Szlakiem historii” i nawiązuje do Bitwy War-
szawskiej i właśnie do Radzymina.

(dokończenie na str. 7)

Jak informuje na swojej 
stronie Ministerstwo Kultury i 
Dziedzictwa Narodowego, Mag-
dalena Gawin - Generalny Kon-
serwator Zabytków podpisała 22 
czerwca decyzję o częściowym 
uchyleniu wpisu do rejestru za-
bytków, dotyczącym fragmentów 

trzech działek przy zbiegu ulic 
Marsa i Żołnierskiej w Warsza-
wie, umożliwiając tym samym 
dokończenie budowy drogi wo-
jewódzkiej. Decyzja minister 
Gawin została podjęta po zapo-
znaniu się z pełną dokumentacją 
inwestycji, która została przesła-

na przez Zarząd Miejskich Inwe-
stycji Drogowych w Warszawie 
(ZMID) 17 czerwca br.

Fragmenty działek - co do 
których uchylono decyzję o wpi-
sie do rejestru - były niezbędne 
do wybudowania, zapewniającej 
płynność ruchu, estakady ulic 

Marsa i Żołnierskiej. Ma to stra-
tegiczne znaczenie, zarówno dla 
układu drogowego obwodnicy 
miejskiej, jak i dla mieszkańców 
całej Warszawy, miejscowości 
podwarszawskich i ruchu tran-
zytowego.

(dokończenie na str. 5)

Jacek Orych, burmistrz Marek
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Piotr Uściński  - Prosto z Sejmu

Emocje czy Rozum? 
Czym pokierują się europejscy 

politycy po referendum ws. Brexit

Piotr Uściński
Poseł na Sejm RP

Sprawozdanie finansowe z 
realizacji budżetu przedstawiła 
skarbnik miasta Ząbki Elżbieta 
Żmijewska. 

Zgodnie z przedstawionym 
sprawozdaniem dochody mia-
sta Ząbki w 2015 r. zrealizowano 
niemal w 104% na kwotę ponad 
120,5 mln zł, a wydatki zreali-
zowano w 91%, tj. w wysokości 
niemal 117 mln zł, natomiast 
na inwestycje wydano ponad 28 
mln zł.

Najwięcej budżetu po-
chłonęły wydatki oświatowe 
45,5  %, tj. ponad 53 mln zł, w 
tym na inwestycje wydatkowa-
no niemal 3 mln 400 tys. zł. W 
2015 r. wybudowano świetlicę 
środowiskową nr 1 w Ząbkach, 
rozpoczęto rozbudowę Szkoły 
Podstawowej nr 3, zakończono 
rozbudowę Szkoły Podstawowej 
nr 2 oraz przygotowano doku-

mentację projektową do rozbu-
dowy Szkoły Podstawowej nr 1, 
z budżetu 2015 r. wydano na te 
zadania prawie 3 mln zł. 

Niespełna 7 mln zł wydano 
na wydatki związane z udziele-
niem dotacji przedszkolom oraz 
około 3 mln zł na dotacje dla 
szkół. Subwencja oświatowa na 
2015 r. wyniosła prawie 23 mln 
zł, a dochody z dotacji celowych 
na zadania oświatowe gmina 
otrzymała w wysokości niemal 
3 mln zł. Ogółem wydatki na 
oświatę wzrosły o nieco więcej 
niż 2,5 mln zł w porównaniu do 
roku poprzedniego.

Nieco ponad 14% budżetu 
pochłonęła gospodarka miesz-
kaniowa, tj. 16,5 mln zł. Na 
transport i łączność wydano 
9,5%, tj. nieco ponad 11 mln 
zł, w tym prawie 7 mln zł na 
inwestycje drogowe: budowę ul. 

Wyzwolenia, budowę drogi w 
ul. Targowej, budowę ul. Żwirki 
na odcinku od ul. P.  Skargi do 
ul. Narutowicza, ul. Dębowej, 

ul. Krótkiej, ul. Klonowej, ul. 
11  Listopada – łącznie o dłu-
gości 1,882 km. Miasto wsparło 
finansowo przebudowę drogi 
powiatowej ul. Szpitalnej w 
Ząbkach, ponadto wybudo-
wało chodnik w ulicy 3 Maja o 
długości 0,120 km. Pozostałe 
wydatki to administracja pub-
liczna (8,2%), pomoc społeczna 
(niemal 6,9%) i gospodarka ko-

munalna (prawie 6%). W 2015 r. 
dbając o bezpieczeństwo miesz-
kańców, miasto dofinansowało 
zakup radiowozów dla policji w 
Ząbkach w kwocie 63 tys. zł.

Należy pamiętać, że niemal 
połowa mieszkańców Ząbek nie 
jest w mieście zameldowanych, 
co powoduje znacznie mniej-
sze dochody z tytułu udziału w 
podatkach od osób fizycznych 
i rzutuje na wielkość budżetu 
oraz na rozwój miasta, mając  
wpływ na warunki życia miesz-
kańców.

Dlatego przy każdej moż-
liwej okazji władze miasta za-
chęcają mieszkańców do mel-
dowania się lub do złożenia 
formularza ZAP 3 do Urzędu 
Skarbowego w Wołominie, żeby 
każda złotówka z podatków PIT 
zasiliła kasę miasta Ząbki i w ten 
sposób pomogła wybudować 
kolejną zaplanowaną inwesty-
cję - nową szkołę podstawową i 
gimnazjum nr 4 w Ząbkach.

Iwona Potęga

Prezentacja pt. Realizacja budże-
tu Miasta Ząbki za 2015 rok na 
www.zabki.pl

Absolutorium dla Burmistrza Ząbek
Na sesji Rady Miasta Ząbki 23 czerwca br., radni podjęli uchwałę o udzieleniu absolutorium burmistrzowi miasta Ząbki 
Robertowi Perkowskiemu, za wykonanie budżetu w 2015 roku.

Brytyjczycy poprzez 
referendum ws. Brexit po-
kazali obecnym włodarzom 
Unii (Schultzowi, Junckero-
wi, Tuskowi i innym) czer-
woną kartkę. I właśnie zej-
ściem tych polityków z boi-
ska powinno skończyć się 
to referendum. Konieczna 
jest także zmiana polityki 
europejskiej, rewizja niepo-
trzebnej koncepcji tworze-
nia superpaństwa, potrzeb-
ne są reformy. A Brexit 
wcale nie jest do końca 
przesądzony. Wszystko za-
leży od tego, czy w Europie 
znajdą się politycy otwarci 
na racjonalne rozwiązania, 
które podpowie im rozum. 
Czy też wygra podejście 
emocjonalne.

Eurowładcy już zapo-
wiadają, że będą chcieli roz-
stać się z Wielką Brytanią 
(WB) jak najszybciej. W 
komentarzach przedrefe-
rendalnych często pojawia-
ły się zapowiedzi, że to się 
źle skończy dla Brytyjczy-
ków, że stracą gospodarczo. 
I tak się może stać, gdy eu-
rowłodarze będą kierować 
się emocjami. Będą chcie-
li ukarać WB i zrywając 
współpracę w wielu obsza-
rach faktycznie doprowa-
dzą do obustronnych strat. 
Pojawiają się także niepoko-
jące głosy, że odpowiedzią 
na Brexit miałaby być dal-
sza intensywna integracja 
pozostałych państw Unii. 
To oczywiście doprowadzić 
może do kolejnych „exit”-
-ów.

Alternatywnym scena-
riuszem byłoby racjonalne 
podejście i poszukiwania 
rozwiązania korzystnego 
dla obu stron, czyli takie-
go rozwodu UE z WB, aby 
obie strony na tym skorzy-

stały. I to jest moim zda-
niem możliwe. Najprostsze 
rozwiązanie to pozostanie 
WB w stosunkach gospo-
darczych z UE podobnych 
do tych, jakie były w latach 
EWG (Europejska Wspól-
nota Gospodarcza), może 
z drobnymi modyfikacjami. 
Ale główne założenie EWG 
polegające na współpracy 
gospodarczej (swobodny 
przepływ dóbr, usług i ka-
pitału) bez całej biurokracji 
dążącej do integracji wszel-
kich możliwych obszarów 
życia można by zachować. 
I  to byłoby korzystne dla 
obu stron! 

Stąd blisko już do wnio-
sku, że model polegający na 
„kroku w tył” i odstąpieniu 
od idei zacieśniania inte-
gracji mógłby być korzyst-
ny dla wszystkich pozosta-
łych państw. A jeśli tak, to 
po co Brexit? Czy nie lepiej 
zreformować całą Unię? 
Przecież Brytyjczycy w Unii 
na kształt EWG chętnie 
pozostaną. A i w innych 
krajach spadną nastroje eu-
rosceptyczne. Tylko do tego 
potrzeba zacząć używać 
rozumu, zacząć myśleć ra-
cjonalnie. Obecni włodarze 
Unii (emocjonalnie i ślepo 
związani z ideą powstania 
superpaństwa) chyba nie są 
do tego zdolni.

Tu wielka rola dla Pol-
ski. Możemy stać się lide-
rem, który przeprowadzi 
reformę Europy, wraz z 
Grupą Wyszechradzką, 
wraz z Brytyjczykami (któ-
rzy jeszcze w Unii są), wraz 
z innymi krajami, gdzie 
społeczeństwa coraz bar-
dziej domagają się tych re-
form. Chcemy Unii, która 
będzie mocna gospodarczo 
i będzie realizowała wspól-
ne interesy członków, ale 
będzie wspólnotą wolnych 
i samostanowiących państw 
narodowych. To oczywiście 
trudne zadanie. A wynik 
referendum ws. Brexitu jest 
oczywiście niepokojący, 
gdyż jeśli WB faktycznie 
odejdzie, to stracimy waż-
nego sojusznika w procesie 
naprawy Unii.

Z wielkim smutkiem i żalem żegnamy
Śp. Marię Krukowską

Wieloletniego dyrektora Przedszkola nr 9 im. Jasia 
i Małgosi w Wołominie, pomysłodawczynię wielu 

akcji dla dzieci, młodzieży i dorosłych, organizatorkę 
projektu „Katyń – musimy pamiętać”.

Marysiu, pozostaniesz w naszej pamięci jako 
dobry człowiek, mądry pedagog, osoba niezwykle 

pracowita, bezinteresowna i życzliwa ludziom.
Rodzinie składamy wyrazy głębokiego 

współczucia

W imieniu SKW Wołomin 
Prezes Jerzy Mikulski

Prezes Honorowy Andrzej Żelezik

Drogiej Koleżance, 
Członkowi Zarządu Gminnego PSL 

w Wołominie
Jadwidze Powała

serdeczne wyrazy współczucia 
z powodu śmierci 

Ojca 

składają

Zarząd Powiatowy PSL w Wołominie 
i wszyscy członkowie PSL 
Powiatu Wołomińskiego

Ze smutkiem przyjęliśmy wiadomość 
o śmierci 

Ojca

 
naszej redakcyjnej Koleżanki, 

Jadwigi Powały.

Droga Jadziu, przyjmij szczere wyrazy 
współczucia.

Jesteśmy z Tobą w tych trudnych chwilach.
Dziennikarze Mojej Gazety Regionalnej

Robert Perkowski, burmistrz Ząbek i Wojciech Gut, przewodniczący Rady Miasta
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Burmistrz Kobyłki z absolutorium

Laureatka Hania Wronka 
za sugestywne wystąpienie, 
w którym mówiła o blaskach 

sołtysowania i roli fundu-
szu sołeckiego zebrała burzę 
oklasków. 

- Nasi laureaci to liderzy 
wśród liderów, animatorzy 
Lokalnych Grup Działania, 
osoby, które reaktywują Koła 
Gospodyń Wiejskich i nie za-
wsze są to panie, a panowie, co 

też cieszy. Są to ludzie, którzy 
wskrzeszają „zamarłe świetli-
ce”, inicjatorzy wiosek interne-
towych, prezesi stowarzyszeń 
sołtysów w swoich regionach. 

Nie bójcie się naszej aktyw-
ności! Nasza działalność spo-
łeczna, projekty inicjowane w 
naszych sołectwach dają wiele 
korzyści  i zarazem podnoszą 
rozwój naszych gmin - pod-
kreślała w swoim wystąpieniu 
Hanna Wronka.

Hanna Wronka
Sołtysem Roku 2015
(dokończenie ze str. 1)

Komisja Rewizyjna Rady 
Miasta Kobyłka wnioskowała 
o udzielenie absolutorium bur-
mistrzowi za 2015 rok, podob-
nie jak pozostałe komisje rady. 
Regionalna Izba Obrachunko-
wa pozytywnie zaopiniowała 
wniosek Komisji Rewizyjnej w 
sprawie udzielenia absoluto-
rium burmistrzowi miasta Ko-
byłka. RIO pozytywnie zaopi-
niowała również sprawozdanie 
burmistrza miasta z wykonania 
budżetu za 2015 rok.

Po odczytaniu wyników 
głosowania głos zabrał bur-
mistrz Robert Roguski.

- Pani Przewodnicząca, 
Wysoka Rado, w imieniu włas-
nym, ale również w imieniu 
całego Zarządu oraz wszystkich 
kierowników i pracowników 
urzędu pragnę Państwu bardzo 
podziękować za uchwałę w spra-
wie udzielenia absolutorium. To 
jest bardzo ważny moment dla 
samorządu. Chociaż spodziewa-
my się zawsze, że będzie dobrze, 
to muszę powiedzieć, że bardzo 
mocno przeżywamy tę chwilę. 
Dlatego jeszcze raz bardzo Pań-
stwu dziękuję. Dziękuję za kolej-
ny rok wspólnej, rzetelnej pracy 
samorządowej, dobrej współ-
pracy z Radą Miasta. Dziękuję 
bardzo również Komisji Rewi-
zyjnej. Drodzy Państwo, pragnę 
powiedzieć, że to jest zawsze 
motywacja do dalszej, jeszcze 

bardziej wytężonej pracy na 
rzecz naszego miasta - powie-
dział po otrzymaniu absoluto-
rium burmistrz Kobyłki.

Jak wynika z przedłożone-
go sprawozdania, uchwalony 
przez Radę Miasta Kobyłka 
budżet miasta na 2015 rok, po 
uwzględnieniu zmian w ciągu 
roku, przewidywał plan docho-
dów w wysokości 67.005.966,17 
zł. Dochody miasta zrealizowa-
no w kwocie 65.552.316,22 zł, 
co stanowi 97,83% planu, w tym 
dochody bieżące w 100,93%. 
Dochody majątkowe zrealizo-
wano w 70,50% planowanej 
kwoty, natomiast dochody ze 
sprzedaży majątku wykonano 
w 64,78%.

Podczas XXII sesji rady Miasta Kobyłka głosowano w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Kobyłka za 2015 
rok. Niespodzianki nie było. Za przyjęciem sprawozdania z realizacji budżetu za 2015 rok, a tym samym za absolutorium dla 
burmistrza głosowało 16 radnych, przy 3 głosach wstrzymujących się. Głosów przeciwnych nie było.

Stan zobowiązań wg ty-
tułów dłużnych na koniec 
okresu sprawozdawczego 
wyniósł 34.932.855,92 zł, 
co stanowi 53,29% wyko-
nanych dochodów ogółem. 
Powyższą kwotę stanowią 
papiery wartościowe (obli-
gacje) i pożyczki długoter-
minowe.

Należności wymagalne 
miasta Kobyłka wyniosły 
3.809.738,72 zł, co stanowi 
5,81% wykonanych docho-
dów.

Uchwalony przez Radę 
Miasta Kobyłka budżet łącz-
nie z dokonanymi w ciągu 
roku zmianami przewidywał 
plan wydatków w wysokości 
72.102.776,02 zł.

Wydatki ogółem zre-
alizowano w kwocie 
69.666.392,74 zł, co stanowi 
96,62% planu, z tego:
- wydatki bieżące zrealizo-

wane zostały na pozio-
mie 97,01% planu po 
zmianach

- wydatki majątkowe zrea-
lizowane zostały na po-
ziomie 95,14% planu po 
zmianach.
Wynik budżetu za 2015 

rok zamknął się deficytem w 
kwocie 4.114.076,52 zł; pla-
nowany był deficyt budżeto-
wy w kwocie 5.096.809,85 zł. 

red.

Robert Roguski, burmistrz Kobyłki Hanna Wronka, Sołtys Roku 2015  (w środku)
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Porozumienie podkreśla 
wspólne cele wszystkich zain-
teresowanych stron oraz ich 
wolę w dążeniu do podnosze-
niu komfortu życia mieszkań-
ców i skutecznego rozwiązania 
problemów związanych infra-
strukturą drogową na terenie 
miejscowości Nowy Janków. 
Jednocześnie samorządy zobo-
wiązały się do inwestycji w roz-
wój istniejącej infrastruktury 
drogowej w Nowym Jankowie 
i Czarnej.

We wspólnym stanowisku 
podkreślono, że priorytetem 
wszystkich zainteresowanych 
stron było i jest podnoszenie 
komfortu życia mieszkańców 
Nowego Jankowa, Gminy Ra-
dzymin i Powiatu Wołomiń-
skiego. Zgoda co do wspólnych 
celów umożliwiła wypracowa-
nie porozumienia i partnerską 
rozmowę. Uzgodniono dalsze 
partnerskie zasady współpracy 
pomiędzy samorządami, orga-
nizacjami społecznymi i miesz-

kańcami, przy czym władze 
samorządowe zobowiązały się 
do konsultowania kluczowych 
kwestii, związanych z rozwo-
jem Nowego Jankowa, ze stroną 
społeczną i do zapraszania na 
spotkania organizacyjne. Pod 
porozumieniem podpisali się 
przedstawiciele władz samo-
rządowych oraz partnerzy spo-
łeczni, działających w ramach 
Towarzystwa na Rzecz Środo-
wiska.

Budowa drogi wojewódz-
kiej 635 w planowanym obec-
nie przebiegu od miejscowości 
Czarna do węzła Wołomin na 
trasie S8 sprzyja wspólnym ce-
lom w zakresie komfortu życia 
mieszkańców. Strony zgodziły 
się, że budowa pozwoli uniknąć 
wielu problemów mieszkań-
com Nowego Jankowa, które 
wystąpiłyby, gdyby ruch pojaz-
dów odbywał się przez miejsco-
wość, a nie nową drogą 635. W 
związku z tym partnerzy spo-
łeczni zobowiązali się do nie-

blokowania budowy drogi 635 
poprzez wycofanie wszelkich 
skarg i odwołań w toczących się 
postępowaniach administracyj-
nych.

Równolegle samorządy 
zobowiązały się do poprawy 
istniejącej infrastruktury dro-
gowej w Nowym Jankowie i w 
Czarnej, w tym do wykonania 
chodnika w Nowym Jankowie, 
a także nakładek asfaltowych 
w Nowym Jankowie i w uli-
cy Gościniec, biegnącej przez 
Nowy Janków i Czarną. Gmi-
na Radzymin zobowiązała się 
również do sporządzenia miej-
scowego planu zagospodarowa-
nia przestrzennego w Nowym 
Jankowie. Czas przygotowania 
i realizacji tych inwestycji, pod-
noszących komfort życia miesz-
kańców Nowego Jankowa, jest 
przewidywany na okres 2-3 
lat, tak aby samorządy mogły 
podjąć i wdrożyć odpowiednie 
decyzje budżetowe i organiza-
cyjne.                                        DK

Stanowisko w sprawie drogi 635Absolutorium dla 
burmistrza Marek Starosta Wołomiński Kazimierz Rakowski, burmistrz Wołomina Elżbieta Radwan i burmistrz Ra-

dzymina Krzysztof Chaciński podczas spotkania z dziennikarzami 24 czerwca w Radzyminie poin-
formowali o podpisaniu wspólnego stanowiska z partnerami społecznymi w sprawie budowy nowego 
przebiegu drogi wojewódzkiej nr 635, łączącego Wołomin z trasą S8. 

Podczas sesji burmistrz 
przedstawił sprawozdanie z 
pierwszego samodzielnie zrea-
lizowanego budżetu, który za-
mknął się nadwyżką w wysoko-
ści 4 214 152 zł. Dochody miasta 
w 2015 r. wyniosły 96 611 118 
zł (99,77% planu), co w sto-
sunku do 2014 r. dało wzrost 
o 7  431  995 zł. Zeszłoroczne 
wydatki wyniosły 92  396  965 
zł (94,10% planu), z czego 
10 377 370 zł  przeznaczono na 
zadania inwestycyjne. Spośród 
inwestycji wymienić można 
chociażby modernizację kuchni 
i stołówki w Szkole Podstawo-
wej nr 1, modernizację sal i ła-
zienki w Przedszkolu Miejskim 
nr 3, budowę placów zabaw przy 
publicznych przedszkolach, bu-
dowę ulic Dębowej, Szczyglej, 
Żwirowej, Ceramicznej, Pia-
skowej, Głowackiego i Katowi-
ckiej, utworzenie 137 punktów 
oświetleniowych, modernizację 
rowów melioracyjnych oraz 

budowę kompleksu sportowego 
przy ul. Turystycznej. Burmistrz 
Orych wskazywał także na takie 
zadania jak budowa Podwór-
ka Nivea, mobilne miastecz-
ko ruchu drogowego i projekt 
EkoMarki, podkreślając, że nie 
byłyby możliwe do zrealizowa-
nia, gdyby nie aktywny udział 
mieszkańców Marek oraz po-
zyskiwanie środków zewnętrz-
nych, m.in. z NFOŚiGW. 

Następnym punktem po-
siedzenia było zapoznanie się z 
opinią Regionalnej Izby Obra-
chunkowej w Warszawie oraz 
wnioskiem Komisji Rewizyjnej, 
po czym wszyscy obecni na sali, 
czyli osiemnaścioro radnych, 
zagłosowali za przyznaniem 
burmistrzowi absolutorium. 

- Bardzo serdecznie dziękuję 
za jednomyślność w głosowaniu 
i pozytywne podsumowanie na-
szej pracy w 2015 roku. Chciał-
bym podziękować w pierwszej 
kolejności radnym za ten rok 

Radni Miasta Marki 22 czerwca jednogłośnie przyznali absolutorium z tytułu wykonania bu-
dżetu za 2015 r. burmistrzowi Jackowi Orychowi. 

współpracy przy niełatwym 
dokumencie, jakim jest budżet 
miasta Marki. Dziękuję również 
pracownikom Urzędu Miasta i 
wszystkich jednostek miejskich, 
którzy na co dzień realizowali 
ten budżet – podsumował bur-
mistrz. Red.

Budowa drogi S8 węzeł „Zielonka" 
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Kolejnym zarzutem ko-
misji rewizyjnej było wyko-
nanie inwestycji na poziomie 
16.495.966 zł, co stanowiło 
około 10% wszystkich wydat-
ków gminy Wołomin i było 
najniższe od 10 lat. Rewizyjna 
przypomniała wydatki mająt-
kowe kilka lat wstecz do 2006 r., 
z rekordowym rokiem 2010 r., 
w którym na inwestycje prze-
znaczono 30.932.822 zł, tj. 25% 
wydatków. Komisja rewizyjna 
zwróciła także uwagę na niskie 
wykonanie dochodów z tytułu 
sprzedaży mienia oraz wydat-
ków z zakresu urbanistyki. Na 
posiedzeniu komisji przyjmu-
jącej wniosek w sprawie nega-
tywnej opinii o przedłożonym 
sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za rok 2015 oraz o nie-
udzieleniu Burmistrzowi Woło-
mina absolutorium obecni byli 
wszyscy członkowie komisji, za 
opinią negatywną i nieudziele-
niem absolutorium głosowało 
4 radnych, przeciwnych było 3. 

Do wniosku komisji rewi-
zyjnej odniosła się Regionalna 
Izba Obrachunkowa, która 
określiła, że zarzuty rewizyjnej 
postawione zostały organowi 
wykonawczemu w sposób la-
koniczny, bez dostatecznego 
udokumentowania i sprecy-
zowania. Co zaś do realizacji 
projektu „Szerokopasmowy 
Internet…”, komisja rewizyjna 
powinna zaczekać na zakoń-
czenie postępowania prokura-
torsko-sądowego w tej sprawie. 

Oceniajmy 
merytorycznie, 

a nie politycznie
Burmistrz Elżbieta Rad-

wan postanowiła odnieść się 
do zarzutów komisji rewizyj-
nej. – Są cztery zarzuty komisji 
rewizyjnej, są odpowiedzi RIO, 
że one nie są skonkretyzowane, 

bardzo proszę o pozwolenie na 
złożenie wyjaśnień. Wyjaśnie-
nia składali zarówno naczel-
nicy wydziałów inwestycji, 
urbanistyki i geodezji oraz 
wiceburmistrz Edyta Zbieć, 
która odniosła się do projektu 
„Szerokopasmowy Internet…”, 
zapewniając, że Internet we 
wszystkich sołectwach dzia-
ła. – Mieszkańcy sołectw mogą 
korzystać z dobrodziejstw In-
ternetu, pozew do sądu (prze-
ciwko wykonawcy przyp. red.) 
został złożony i będziemy 
walczyć o pieniądze. Po złożo-
nych wyjaśnieniach burmistrz 
Radwan podkreśliła, że 2015 
rok był dobrym rokiem dla 
gminy Wołomin i podzięko-
wała wszystkim pracownikom 

i wszystkim, którzy przyczynili 
się do wykonania budżetu. 

- Będę głosował za udzie-
leniem absolutorium, bo 
przekonały mnie argumenty 
RIO i złożone wyjaśnienia, a 
komisja rewizyjna pozytyw-
nie oceniła sprawozdanie fi-
nansowe – powiedział radny 

Andrzej Żelezik i zaapelował 
o nie mieszanie interesów 
klubowych, o zwolnienie z 
dyscypliny podczas głosowa-
nia. – Wynik 4:3 podczas gło-
sowania na komisji rewizyjnej 
świadczy, że zamiast oceniać 
merytorycznie oceniamy poli-
tycznie. Zostało dzisiaj powie-
dziane, co trzeba oceniać przy 
absolutorium, głosujmy zgod-
nie z własnym sumieniem, a 
nie interesem klubowym. 

Nie można za to 
karać 

Dyskusję podsumował 
przewodniczący komisji re-
wizyjnej Dominik Kozaczka, 
radny wymienił – jego zda-
niem – negatywne i pozytyw-

ne działania ubiegłego roku, 
podkreślając, że nie chodzi 
o krytykę, tylko o kwestie, 
na które burmistrz powinna 
zwrócić uwagę. Burmistrz 
Radwan zapewniła, że przyj-
muje te uwagi z pokorą, ale ma 
prawo odnieść się do zarzutów. 
– Rok 2015 był dobrym rokiem 
dla gminy; dobry sposób zarzą-
dzania oświatą, inwestycje, by-
łyśmy zapobiegliwe i oszczędne, 
nie można nas za to ukarać. 
Absolutorium to nie jest tylko 
burmistrz, to sztab ludzi, któ-
rzy ciężko pracują. Na koniec 
burmistrz Radwan podzię-
kowała wszystkim radnym za 
całoroczną współpracę.

Pierwsza była głosowana 
uchwała w sprawie rozpatrze-
nia i zatwierdzenia sprawo-
zdania finansowego Gminy 
Wołomin za 2015 rok. Wynik 
głosowania: za – 11, przeciw – 
11, wstrzymujący – 1. Uchwa-
ła nie została podjęta.

Uchwała w sprawie roz-
patrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Wołomin za 
2015 r., w której był zapis, że 
„nie zatwierdza się sprawo-
zdania” została podjęta wy-
nikiem: za – 12, przeciw – 10, 
wstrzymujący 1.

Uchwała w sprawie udzie-
lenia absolutorium burmi-
strzowi Wołomina z tytułu 
wykonania budżetu gminy 
za 2015 r. nie została podję-
ta, ponieważ zabrakło bez-
względnej większości głosów.  

Agata Bochenek

Jest absolutorium, czy go nie ma?
(dokończenie ze str. 1)

Skreślenie części działek 
z rejestru zabytków nie było 
możliwe w trybie ustawy o 
ochronie zabytków i opiece 
nad zabytkami, o co wniosko-
wał Zarząd Miejskich Inwesty-
cji Drogowych w Warszawie. 
Przepis art. 13 ust. 1 ustawy z 
dnia 23 lipca 2003 r. o ochro-
nie zabytków i opiece nad za-
bytkami stanowi bowiem, że 
skreślenie z  rejestru zabytków 
jest możliwe, gdy obiekt uległ 
zniszczeniu w  stopniu powo-
dującym utratę jego wartości 
historycznej, artystycznej lub 
naukowej albo którego war-
tość będąca podstawą wydania 
decyzji o wpisie do rejestru nie 
została potwierdzona w  no-
wych ustaleniach naukowych.

Minister Gawin uznała 
jednak, że w tej sprawie istnie-
ją okoliczności uzasadniające 
wszczęcie z urzędu postępo-
wania na  podstawie przepisu 
art. 161 § 1 K.p.a., zgodnie 
z którym minister może uchy-
lić lub zmienić w niezbędnym 
zakresie każdą decyzję osta-
teczną, jeżeli w inny sposób 
nie można usunąć stanu za-
grażającego życiu lub zdrowiu 
ludzkiemu albo zapobiec po-
ważnym szkodom dla gospo-
darki narodowej lub dla waż-
nych interesów Państwa.

Postępowanie administra-
cyjne zostało wszczęte  przez 
Generalnego Konserwatora 
Zabytków    z urzędu 31 mar-

ca 2016 r., w związku z czym, 
zwrócono się do Zarządu 
Miejskich Inwestycji Drogo-
wych w Warszawie z prośbą 
o dokumentację związaną z 
planowanym zamierzeniem 
inwestycyjnym. Raport o od-
działywaniu na środowisko in-
westycji, opracowany w 2007 r. 
dla docelowych rozwiązań 
ciągu ulic Marsa-Żołnierska 
na odcinku węzeł Marsa – gra-
nica m.st. Warszawy, wpłynął 
do właściwego departamentu 
MKiDN 22 czerwca br. Po za-
poznaniu się z kompletną do-
kumentacją, biorąc pod uwagę 
znaczenie inwestycji i skutki, 
jakie jej zaniechanie może 
spowodować dla życia i zdro-
wia mieszkańców Warszawy i 
okolicznych miejscowości, mi-
nister Gawin podjęła decyzję o 
uchyleniu decyzji wpisującej 
do rejestru zabytków budynek 
przy ul. Marsa 61 wraz z oto-
czeniem, w części dotyczącej 
fragmentów trzech działek.

Decyzja Generalnego 
Konserwatora Zabytków 
dotyczy niewielkiego frag-
mentu otoczenia budyn-
ku pochodzącego z okresu 
dwudziestolecia międzywo-
jennego, należącego do Insty-
tutu Prymasa Wyszyńskiego. 
Jak przestrzegają drogowcy, 
decyzja ta nie jest jednak osta-
teczna.

(źródło: 
http://www.mkidn.gov.pl)

Szansa na drugą 
estakadę

(dokończenie ze str. 1)
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Moja Gazeta Regionalna: 
Co Marki mogą zaoferować 
mieszkańcom, którzy decy-
dują się spędzić weekend w 
mieście? 
Jacek Orych, burmistrz Ma-
rek: Od dawna staramy się 
zwalczać stereotyp Marek 
jako „miasta-sypialni”. Mamy 
wiele terenów zielonych, do-
skonale nadających się do 
biegania i wycieczek rowero-
wych, organizujemy wiele im-
prez i nieustannie staramy się 
promować nowe inicjatywy. 
Dlatego właśnie, w ramach 
akcji „Na weekend zostaję z 
Rodziną w Markach” chcie-
libyśmy zapewnić mieszkań-
com możliwość wspólnego 
spędzenia czasu blisko domu. 
To już druga edycja akcji, 
rozpoczynamy piknikiem w 
Parku Miejskim 9 lipca. W 
tym roku stawiamy również 
na bezpieczeństwo, dlatego 
hasło przewodnie pikniku 
brzmi „Bezpieczne Wakacje”. 
Oprócz przeróżnych atrakcji, 
jak animacje dla dzieci, war-
sztaty rękodzieła, przedsta-
wienia, teatrzyki, dmuchańce, 
malowanie buziek, na zain-
teresowanych będą czekały 

pokazy pierwszej pomocy, 
konkursy z wiedzy z zakresu 
bezpieczeństwa i profilakty-
ki, a także miasteczko ruchu 
drogowego. Wszystkie prze-
widziane atrakcje będą bez-
płatne. Wieczorem proponu-
jemy dwa recitale: pani Beaty 
Kurdy oraz porywające tanga 
w wykonaniu Agnieszki Gre-
inert. Ponadto w każdy week-
end w parku na mieszkańców 
będą czekały różne atrakcje 
oraz strefa relaksu ze słodkim 
poczęstunkiem. Drugą akcją, 
którą polecam, a która z roku 
na rok cieszy się coraz więk-
szym zainteresowaniem, jest 
kino letnie. W każdy czwartek 
od godziny 21.00 na kinoma-
niaków będą czekały cieka-

we seanse oraz aromatyczna 
kawa. Wszelkie dodatkowe 
informacje dotyczące reper-
tuaru oraz partnerów obu ak-
cji można znaleźć na stronie 
www.marki.pl oraz na profilu 
miasta Marki na Facebooku. 
Zachęcam do śledzenia wy-
darzeń. 

Skąd wziął się pomysł na ak-
cję i jaki jest jej główny cel?

Pomysł na akcję pojawił się, 
gdy zauważyliśmy, że miesz-
kańcy Marek spędzają week-
endy głównie w Warszawie i 
tam poszukują atrakcji. Zale-
żało nam, żeby spędzali czas 
we własnym mieście. Nie da 
się konkurować z multiki-
nem czy marketem, więc po-
stawiliśmy na alternatywny 
sposób spędzania wolnego 
czasu – aktywny wypoczy-

Na weekend zostaję w Markach nek na powietrzu. Strzałem 
w dziesiątkę okazał się wy-
bór miejsca - zrewitalizowa-
ny Park Miejski w centrum 
miasta. W tym roku do akcji 
włączyło się wielu partnerów, 
zarówno organizacji poza-
rządowych, jak i firm. Dzięki 
wsparciu partnerów można 
zorganizować jeszcze więcej 
atrakcji. Cieszymy się, że taka 
forma wypoczynku w Mar-
kach przypadła mieszkańcom 
do gustu i w tym roku liczymy 
na jeszcze większą frekwencję. 
Co więcej, zauważyliśmy, że 

sąsiednie gminy także zaczęły 
brać z nas przykład.

W jaki sposób Pan spędziłby 
weekend w Markach?
Z pewnością korzystając z 
atrakcji, jakie proponuje mia-
sto. Lubię aktywnie spędzać 
wolny czas, chociaż ostatnio 
często się zdarza, że brakuje 
mi czasu. Większość znajo-
mych wie, że jestem miłośni-
kiem biegania i chętnie włą-
czam się w inicjatywy promu-
jące aktywne formy spędzania 
wolnego czasu.                 M.B. 

Burmistrz Jacek Orych
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TOUR DE POLOGNE 
na historycznym 

szlaku w Radzyminie
Tour de Pologne od lat stara się w ciekawy sposób nawiązywać do ważnych wyda-

rzeń dla naszego kraju. Polski narodowy wyścig włączył się w obchody Roku Chopi-
nowskiego, upamiętniał rocznicę Powstania Warszawskiego, przemierzył szlak „z ziemi 
włoskiej do Polski” szlakami Jana Pawła II, świętował 25-lecie wolnej Polski. Tegoroczna 
edycja odbywa się pod hasłem „Szlakiem historii”. Hasło nawiązuje do słynnej Bitwy 
Warszawskiej z 1920 roku. Istotną rolę w tej bitwie, znanej dziś jako Cud nad Wisłą, ode-
grali członkowie Warszawskiego Towarzystwa Cyklistów. Uroczystość w Radzyminie 
upamiętniła ich dokonania i przypomniała wydarzenia sprzed 96 lat. 

Uroczystość rozpoczęła się od zapalenia „Światła Historii” na Cmentarzu Poległych 
1920 przy Bratniej Mogile Bohaterów Bitwy Warszawskiej. W ceremonii wzięli udział 
między innymi burmistrz Radzymina Krzysztof Chaciński, Dyrektor Generalny Tour 
de Pologne Czesław Lang, prezes Polskiego Związku Kolarskiego Wacław Skarul oraz 
przedstawiciele Warszawskiego Towarzystwa Cyklistów, a także młodzi kolarze z UKS 
Victoria Radzymin. Uroczystości towarzyszył Szwadron Kawalerii Wojska Polskiego. 
Następnie goście wzięli udział w widowisku „Na Historycznym Szlaku” oraz w otwarciu 
Wystawy Historycznej Tour de Pologne w Sali Koncertowej Biblioteki Publicznej Mia-
sta i Gminy Radzymin. 

- Bitwa z 1920 roku to nie tylko oddziały wojskowe, ale również zwykli, bardzo często 
młodzi ludzie, którzy oddawali swe życie dla ochrony wartości, takich jak wolność i nieza-
leżność. Wśród tych ludzi byli również kolarze, członkowie Warszawskiego Towarzystwa 
Cyklistów, którzy odegrali ważną rolę w działaniach wojennych. Ze 
swoją umiejętnością szybkiego przemieszczania się pełnili funkcję 
kurierów przewożących rozkazy. Ci, którzy przetrwali, budowali 
później podwaliny profesjonalnego kolarstwa w Polsce. W 1928 roku 
zorganizowali pierwszy „Bieg Dookoła Polski”, czyli dzisiejszy Tour 
de Pologne. Jesteśmy tu dziś także dzięki nim i chcemy kontynuować 
wielką tradycję wyścigu, który zdobył ważne miejsce w kalendarzu 
największych kolarskich imprez na świecie – powiedział Czesław 
Lang podczas uroczystości.

Zbigniew Pachulski
serwis foto Gminy Radzymin

(dokończenie ze str. 1)
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Małe firmy nie będą musiały 
rozliczać podatku VAT

Porady Księgowo-Prawne

Jak wynika z art. 113 ust. 
1 ustawy o VAT, zwalnia się 
od podatku sprzedaż doko-
nywaną przez podatników, u 
których wartość sprzedaży nie 
przekroczyła łącznie w po-
przednim roku podatkowym 
kwoty 150 000 zł. Do wartości 
sprzedaży nie wlicza się kwoty 
podatku. 

Aby Polska mogła korzy-
stać z w/w zwolnienia musiała 
wystąpić z wnioskiem do Rady 
Komisji Unii Europejskiej o 
upoważnienie dotyczące dal-
szego przedłużenia (do końca 
2018 r.) środka stanowiącego 
odstępstwo od art. 287 pkt 
14  dyrektywy 2006/112/WE w 
celu dalszego stosowania zwol-
nienia z podatku VAT w odnie-
sieniu do podatników, których 
roczny obrót nie przekracza 
równowartości 30 000 euro w 
walucie krajowej, zgodnie z 
kursem wymiany obowiązują-
cym w dniu przystąpienia do 
Unii Europejskiej.

14-tego lipca 2015 r. Rada 
Unii Europejskiej podjęła de-
cyzję wykonawczą 2015/1173 
zmieniającą decyzję 2009/790/
WE upoważniającą Polskę do 
stosowania środka stanowiące-
go odstępstwo od art. 287 dy-
rektywy do 31 grudnia 2018 r.

Ministerstwo Finansów zapowiedziało, że jest planowane podwyższenie limitu zwolnienia podmiotowego do 200 000 zł oraz wpro-
wadzenie rozliczenia ryczałtowego dla podatników VAT od 2017 roku.

Z przeprowadzonej przez 
resort finansów analizy wyni-
ka, że przedsiębiorcy o przy-
chodach do 150 000 zł rocznie 
stanowią aż ok. 51% liczby po-
datników VAT (ok. 880 tysięcy), 
ale generują jedynie 0,84% łącz-
nego obrotu podatników VAT 
czyli ok. 121 mln zł z tytułu 
podatku VAT (dane za 2014 r.), 
dlatego Ministerstwo Finansów 
(MF) rozważa podniesienie 
progu podlegania podatkowi 
VAT z obecnych 150 000 zł do 
200 000 zł. W krajach UE limit 
zwolnienia kształtuje się na róż-
nym poziomie. We Francji wy-
nosi od 82 200 do 32 900 euro 
(w zależności od rodzaju dzia-
łalności), w Irlandii 75 000 lub 
37 500 euro rocznie.

Status podatnika VAT wią-
że się z koniecznością prowa-
dzenia rozliczeń, które dla wielu 
podatników mogą być uciążli-
we, dlatego najlepszym rozwią-
zaniem wydaje się skorzystanie 

z usług kancelarii podatkowej. 
MF rozważa wprowadzenie 
dla podatników uproszczonej, 
ryczałtowej formy opodat-
kowania (ryczałt kwotowy 
lub procentowy od obrotu). 
Pod warunkiem, że ich łączny 
przychód w poprzednim roku 
podatkowym nie przekroczył 
200 000 zł. 

Podatek od towarów i usług 
jest najbardziej skomplikowa-
nym w Polsce podatkiem, a w 
konsekwencji wszelkie próby 
jego uproszczenia należy oce-
nić pozytywnie. Udostępnie-
nie większości podatników 
możliwości opłacania VAT w 
formie uproszczonej byłoby 
zatem zmianą, jak najbardziej 
korzystną dla podatników jak i 
kancelarii podatkowych ich ob-
sługujących.

Także podwyższenie limi-
tu tzw. Zwolnienia podmioto-
wego do 200 000 zł będzie dla 
podatników korzystne, gdyż 

jeszcze większa liczba podat-
ników będzie miała możliwość 
rezygnacji z opłacania VAT. W 
przypadku wątpliwości najroz-
sądniej jest skonsultować się z 
kancelarią doradztwa podatko-
wego, aby uchronić się przed 
popełnieniem błędu.

Powyższe zmiany wyma-
gają uzyskania derogacji od 
ogólnych zasad VAT ze strony 
Komisji Europejskiej. Zdaniem 
MF odpowiadają one art. 395 
dyrektywy VAT, na podstawie 
którego kraj członkowski może 
uzyskać odstępstwo od stoso-
wania ogólnych reguł dyrekty-
wy.

Katarzyna Orzoł 
29.06.2016 

Kancelaria Podatkowa 
Skłodowscy

http://www.sklodowscy.pl/aktu-
alnosci/warto-wiedziec/plano-
wane-zmiany-limitu-zwolnie-
nia-podmiotowego
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WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Burmistrz  Tłuszcza ogłasza pierwszy publiczny przetarg ustny 
nieograniczony w dniu 12 sierpnia 2016 r. o godzinie 12.00 
w Urzędzie Miejskim w Tłuszczu przy ulicy Warszawskiej 10 
na sprzedaż zabudowanej nieruchomości oznaczonej nume-
rem ewidencyjnym 930/1 o powierzchni 0,0804 ha  położonej  
w  mieście Tłuszcz przy ulicy Lipowej. Nieruchomość stanowi 
własność Gminy Tłuszcz i jest zapisana w księdze wieczystej 
nr  WA1W/000132797/9 prowadzonej przez Sąd Rejonowy 
w Wołominie – Wydział IV Ksiąg Wieczystych.
Cena wywoławcza do przetargu wynosi  65.000 zł brutto (słow-
nie: sześćdziesiąt pięć tysięcy złotych). W przetargu mogą brać 
udział osoby fizyczne i osoby prawne po  uprzednim wpła-
ceniu wadium w wysokości 7.000 zł (słownie: siedem tysięcy 
złotych) na rachunek bankowy Gminy  Tłuszcz, 05-240 Tłuszcz 
Nr  59  1020 1026 00001902 0260 3587 – Bank PKO BP S.A., 
do dnia 9 sierpnia 2016 r., które  będzie  uprawniać do uczestni-
czenia w przetargu do   nieruchomości.

Informacje o powyższej nieruchomości można uzyskać w Urzę-
dzie Miejskim w Tłuszczu przy ulicy Warszawskiej 10 w pokoju 
nr 14 (tel. 29 75 73 016, 29 777 52 60).

Niniejsze ogłoszenie zostało zamieszczone na tablicy ogłoszeń 
oraz na stronach internetowych Urzędu Miejskiego w Tłuszczu 
www.tluszcz.bip.net.pl

Burmistrz Tłuszcza
mgr inż. Paweł Marcin Bednarczyk

Zielonka ratuje życie TAK dla ścieżki rowerowej
Zielonka została wyposażona w sprzęt ratujący życie - przenośne automatyczne defibryla-
tory AED. Są to pierwsze urządzenia tego typu, dostępne publicznie całą dobę, zakupione w 
polskim mieście w oparciu o fundusz obywatelski. Oficjalne przekazanie sprzętu do użytku 
publicznego nastąpiło 1 lipca 2016 r. Zainstalowane defibrylatory są urządzeniami pozwala-
jącymi uratować życie podczas nagłego zatrzymania krążenia. 

Nagłe Zatrzymanie Krążenia i defibrylator AED
Nagłe Zatrzymanie Krążenia (NZK) może zagrozić każdemu - osobom w każdym wieku i różnym 
stanie zdrowia. Szacunki oparte na danych Europejskiej Rady Resuscytacji mówią, że w dotyczy 
rocznie ok. 40 000 Polaków. Przeżywa zaledwie 2-5% z tej liczby. Bezpośrednim skutkiem NZK jest 
natychmiastowa utrata przytomności i zatrzymanie oddechu. Jedynym ratunkiem dla osoby poszko-
dowanej jest szybkie reakcja świadków zdarzenia. Trzeba działać natychmiast. Kluczowe jest wezwa-
nie pogotowia, rozpoczęcie uciśnięć klatki piersiowej - RKO (Resuscytacja Krążeniowo Oddechowa) 
oraz szybkie użycie defibrylatora AED. Aby uratować komuś życie wystarczy podstawowa wiedza i 
umiejętności. Wg danych Europejskiej Rady Resuscytacji dzięki szybkiej defibrylacji i RKO - Nagłe 
Zatrzymanie Krążenia przeżywa nawet 75% ofiar.
Defibrylator AED (ang. Automated External Defibrillator) to w 100% bezpieczne urządzenie me-
dyczne, które wyraźnymi komendami głosowymi instruuje osobę udzielającą pomocy o koniecz-
nych do podjęcia krokach, kontroluje rytm serca poszkodowanego i jeśli zachodzi potrzeba generuje 
impuls ratujący życie. Defibrylacja „resetuje” chaotycznie pracujące serce, a dzięki uciskom klatki 
piersiowej ma ono szanse wrócić do normalnej pracy. Stan zagrożenia życia mija. 

Program publicznego do-
stępu do defibrylatorów był 
jedną z propozycji zgłoszonych 
przez mieszkańców Zielonki 
w ramach Funduszu Oby-
watelskiego Miasta Zielonka 
2016. Na pomysł wpadła gru-
pa mieszkańców. Propozycja 
spotkała się z bardzo dobrym 
odbiorem i wygrała głosowanie 
mieszkańców w finałowym eta-
pie Funduszu Obywatelskiego, 
gdzie wskazywano, które pro-
jekty zostaną w Zielonce zrea-
lizowane w 2016 r.

Zakupionych zostało 5 
defibrylatorów. Jeden z nich 
pełni funkcję szkoleniową 
i pozostaje na wyposażeniu 
OSP w Zielonce, gdzie będzie 
służył do demonstracji i szko-
leń. Cztery urządzenia zosta-
ły zainstalowane w różnych 
częściach miasta w budyn-
kach użyteczności publicznej. 
Lokalizacje defibrylatorów w 
Zielonce: UM Zielonka (wej-
ście do budynku), Ośrodek 
Kultury i Sportu (wejście do 
budynku), Miejski Ośrodek 
Zdrowia (wejście do budyn-

ku), Szkoła Podstawowa nr 3 
(wejście do budynku).

AED jest urządzeniem, 
dzięki któremu każdy świa-
dek zdarzenia ma szanse ura-
tować życie osobie, która do-
znała Nagłego Zatrzymania 
Krążenia (NZK). Szacunki 
oparte na danych Europej-
skiej Rady Resuscytacji mó-
wią, że NZK dotyka rocznie 
ok. 40 000 Polaków. Przeży-
wa zaledwie 2-5% z tej liczby. 

Defibrylatory AED, któ-
rych zakup sfinansowano z 
Funduszu Obywatelskiego, 
pozwolą zapewnić bezpie-
czeństwo mieszkańcom i 
gościom Zielonki. Urządze-
nia są dostępne i gotowe do 
użycia przez całą dobę, 365 
dni w roku, niezależnie od 
warunków atmosferycznych.

- Cieszymy się, że właśnie 
ten projekt uzyskał poparcie 
naszych mieszkańców. Mamy 
nadzieję, że dzięki AED i 
aktywności nas wszystkich 
przyczynimy się do zwięk-
szenia bezpieczeństwa i być 
może uratujemy życie oso-

bom, które doznają nagłego 
zatrzymania krążenia. Zaletą 
tych urządzeń jest ich ogólno-
dostępność oraz bardzo prosty 
sposób użycia – powiedział 
burmistrz miasta Grzegorz 
Dudzik. 

Urządzenia za pomocą 
komend głosowych prowa-
dzą krok po kroku osobę 
udzielającą pomocy, instru-
ują co i jak należy robić. Po 
przyklejeniu dwóch elektrod 
na klatce piersiowej osoby 
poszkodowanej zgodnie z 
instrukcją obrazkową, AED 
w zaledwie 8 sekund wyko-
na analizę pracy serca, a jeśli 
zajdzie potrzeba pozwoli na 
wyzwolenie impulsu defi-
brylacyjnego. Defibrylatory 
AED zainstalowane w Zie-
lonce umożliwiają bezpiecz-
ną defibrylację zarówno do-
rosłych, jak i dzieci na każdej 
nawierzchni, w tym także 
mokrej i metalowej. By za-
pewnić niezawodność sprzę-
tu, AED zostało umieszczone 
w specjalnie zaprojektowanej 
gablocie. 

„My, Mieszkańcy powiatu 
wołomińskiego, zwracamy się 
do przedstawicieli PKP, władz 
samorządowych oraz wszyst-
kich ludzi dobrej woli z prośbą, 
o budowę ścieżki rowerowej 
wzdłuż kolei. Apelujemy o po-
rozumienie ponad podziałami 
i budowę ciągu rowerowego lub 
pieszo-rowerowego z Tłuszcza 
do Warszawy.

Temat budowy ścieżki zna-
ny jest opinii publicznej nie od 
dziś. Od zawsze mówiło się o jej 
budowie i zawsze pomysł prze-
chodził bez echa. Chcemy to 
zmienić. Wierzymy, że możemy.

Zapraszamy wszystkich 
mieszkańców do składania 
podpisów pod petycją. Razem 

wyraźmy poparcie dla tej in-
westycji - w jedności siła. TAK 
dla ścieżki rowerowej wzdłuż 
kolei od Tłuszcza do Warsza-
wy” - piszą w petycji zwolen-
nicy utworzenia ścieżki rowe-
rowej.

Jak informuje Adam Mar-
kuszewski, jeden z organiza-
torów akcji, przedstawiciele 
PKP zapewnili, że są otwarci 
na wszelkie propozycje lo-
kalnej społeczności, w tym 
na budowę ścieżki rowerowej 
wzdłuż torów. Jednocześnie 
wyjaśnili, że te prace będą 
mogły się rozpocząć dopiero 
po zakończeniu robót moder-
nizacyjnych na kolei. Petycja 
to jednak za mało. Kolej ocze-
kuje niezbędnej dokumenta-
cji, tj. odpowiedniego projek-
tu, który uwzględni wszystkie 
aspekty nowej trasy m.in. 
mosty, wiadukty czy przepu-
sty. Tego typu dokumentację 
mogą złożyć władze samorzą-
dowe, gdyż inicjatorzy akcji 
nie mają takich uprawnień. 

Mogą jedynie zbierać wnioski 
pod petycją i przekonywać sa-
morządy o zasadności tej ini-
cjatywy. Przedstawiciele kolei 
zwracają również uwagę na fakt, 
że postawione wzdłuż linii kole-
jowej ekrany akustyczne mogą 
spowodować pewne trudności 
w wytyczeniu trasy. Wyrażają 
jednak opinię, że w przyszło-
ści istnieje duża szansa, że taka 
ścieżka powstanie, jeżeli zosta-
ną złożone dokładne plany, co 
do przebiegu tej inwestycji.

Inicjatywę tę poparły rów-
nież władze powiatu wołomiń-
skiego. Zarząd Powiatu uznał 
powyższy pomysł za słuszny, 
postanowił włączyć się w tę 
inicjatywę i koordynować pra-

ce z tym związane. Zdaniem 
starosty Kazimierza Rakow-
skiego, należałoby zaprosić do 
współpracy gminę Łochów i 
przekształcić to przedsięwzięcie 
w znacznie większe, ponadpo-
wiatowe. Inicjatywę mieszkań-
ców pochwaliła także burmistrz 
Elżbieta Radwan dodając, że w 
Wołominie w obecnej kadencji 
projektowane są ścieżki rowero-
we i na takie zadania zostały za-
rezerwowane środki w budżecie 
gminy.

Zebrano już prawie 7 tys. 
podpisów mieszkańców po-
wiatu wołomińskiego pod 
tą petycją. Zainteresowani 
mogą poprzeć ją na stronie 
www.wzdluzkolei.pl

Podczas prezentacji urządzenia

Organizatorzy i zwolennicy ścieżki rowerowej
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PRACA

• Zatrudnię do sklepu spożywczego w 
Zielonce. Tel. 22 781 94 58

• Zatrudnię doświadczonego cukiernika  
lub piekarza tel. 502617823 PILNE

• Zatrudnię krawcową do poprawek kra-
wieckich w Ząbkach. Tel. 602-304-503

• Zatrudnię krawcową do szycia 
zasłon, firan w Rembertowie. 
Tel. (22) 612 88 68, 602 725 222

• Hotel Villa - Zagórze zatrudni kucharzy 
kuchni zimnej i ciepłej. praca@villa-
zagorze.pl

Radio FAMA Wołomin poszukuje osoby 
na stanowisko przedstawiciel handlowy. 
CV prosimy przesyłać na adres mailowy 
wolomin@radiofama.com.pl

SKUP, SPRZEDAŻ

REKUPERATORY,
KLIMATYZATORY

BUDOWLANE

Kosmetyki na bazie 
kolagenu naturalnego,

witamina C lewoskrętna.
Tel. 795 688 144

GEODETA
Tel. 793-573-169, 501-310-258

Wołomin, ul. Ujazdowa 14
biuro@geoplan2.pl

Mapy do celów projektowych 
i prawnych, podziały i rozgraniczenia, 

wznowienie granic.

WYRÓB I SPRZEDAŻ 
MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH 

– E.Kalicki. Ogrodzenia betonowe, 
pustaki żużlowe, bloczki, kręgi, EKO 

Atrakcyjne ceny. 
Tel. (22) 799 93 89, 604 555 651

USŁUGI

Toczenie, frezowanie, ostrzenie 
narzędzi, CNC, TIG, 3D, koła 
zębate wykonuje TOK-FREZ, 

Wołomin, ul. Łukasiewicza 7, 
tel. /22/ 787-61-80

• Docieplanie budynków. Szybko, tanio, 
solidnie. Tel. 502 053 214

HYDRAULIK Pogotowie 24h
pogotowie wodno-kanalizacyjne 24h
instalacje sanitarne c.o., instalacje gazowe
montaż, spawanie, sprawdzanie szczelności
tel. 501 195 176
www.hydraulikbrzuchalski.pl

Posadzki miksokretem, 
zacieranie mechaniczne. 

Tel. 797 357 222

Wynajem rębata do gałęzi. 
Tel. 666 402 668

Sprzedaż i układanie kostki 
brukowej i granitowej. Sprzedaż 

piasku wiślanego i tłucznia. 
Rozbiórka obiektów.

Tel. 604405826

FILTRY do WODY
odżelaziacze * odkamieniacze

tel. 783 509 003

NIERUCHOMOŚCI

MOTORYZACJA

• Sprzedam mieszkanie w Rembertowie, 
45 m kw., dwupoziomowe, bezpośred-
nio, tel. 601 851 504

• Wynajmę lokal handlowy w Tłuszczu 
tel. 600 064 991

• Sprzedam działkę leśną 3000 m2 
Dąbrówka 608 046 422

•  Kupię topole, tel. (22) 781-25-11, 
502-82-70-89

PRZEPROWADZKI
TRANSPORT

www.trans-mart.pl
tel. 22 781-60-03, kom. 601 911 362

Haki, tłumiki, mechanika: 
Zielonka, tel. (22) 7611026

Zakład Kamieniarski wykonuje: 
nagrobki, parapety, schody. 
Wołomin. Tel. 502 472 396

Telefony komórkowe - skup, 
sprzedaż i naprawa.

Wołomin, ul. Legionów 2 
Tel. 501 85 37 37

Badanie fizykochemiczne wody,
filtry do wody. Tel. 783 800 800

Kasacja samochodów, skup złomu, 
sprzedaż części, naprawa samocho-
dów, zbiórka sprzętu AGD i RTV. 
JAN TOKARSKI, Poświętne, ul. Szkol-
na 11. Tel./fax: (22) 787-11-65, 668-
46-90-13, 507-01-79-12

BRUKARSTWO
podwórza, podjazdy,opaski, chodniki, 

odwodnienia terenu, parking itd.
schody, tarasy, palisady

Grzegorz Lewandowski, Dąbrówka, 
Trojany 83a, tel. 512289277

Docieplanie budynków, czyszczenie 
elewacji, szybko i solidnie. 

Wieloletnie doświadczenie. 
Firma z Dąbrówki ul. Kościelna 37 

tel. 503 155 944, 502 220 117

Zatrudnię kobiety i kierowcę 
w cukierni w Dąbrówce. 

Tel. (29) 757 80 56,  602 351 430

Zatrudnię do pracy w cukierni 
w Trojanach z możliwością 

zakwaterowania. Tel. 502 617 823

Zatrudnię piekarza lub pomoc i 
kobietę na nocną zmianę Dąbrówka 

tel. 601337495

BIUROWE

SKUP AUT
Kupię każdy samochód 
osobowy i dostawczy, 
również rozbity i bez 

dokumentów. 

Tel. 789 090 573

Danie dnia 
zupa + drugie danie: 13 zł

Ząbki, ul. Szwoleżerów 74

Tel. 695 949 199
Dowóz od 20 zł gratis!

OBIADY DOMOWE

STUDNIE Paweł Folman 
Tłuszcz - ul. Kolejowa 4

pawelfolman@interia.pl
tel. 604211417

kamień polny, łupany, ogrodzenia, 
grille, altany, układanie kostki brukowej

Krzysztof Kozłowski
tel. 663 4162 95; www.e-kamyk.pl 

Sprzedam 2 działki budowlane (2899 m 
kw. i 2438 m kw.) w Ząbkach przy ul. ks. 
Zycha. Tel. 660 697 365

Sprzedam dom w Wyszkowie przy 
ul. Miłej (212 m kw.) z działką o pow. 
240 m kw. Tel. 660 697 365

Sprzedam używane z Niemiec pralki, 
lodówki, zmywarki, rowery, zamra-
żarki, piekarniki do zabudowy, itp. 
Tel. 502-188-233 



Turniej Wicher CUPMemoriał Małgorzaty Dydek 
Lipiec w Ośrodku Sportu 

i Rekreacji „Huragan” rozpo-
czął się ważnym wydarzeniem 
– V Międzynarodowym Me-
moriałem Małgorzaty Dydek, 
polskiej koszykarki. Małgo-
rzata Dydek była uczennicą 
Sportowej Szkoły Podstawo-
wej nr 5 w Wołominie. Swoje 
sportowe umiejętności kształ-
towała pod opieką trenera 
Ryszarda Zahna. „Huragan” 
był jej pierwszym klubem, 
grała również w wielu in-
nych klubach polskich oraz 
europejskich. Kiedy po raz 
pierwszy została powołana do 
Reprezentacji Polski, należała 
do klubu Olimpia Poznań. Aż 

7 razy zdobyła tytuł mistrzy-
ni Polski, wzięła też udział 
w Igrzyskach Olimpijskich 
w Sydney. Zmarła w maju 
2011 r. 

Memoriał Małgorzaty 
Dydek jest organizowany 
przez UKS Huragan Woło-
min, OSiR „Huragan”, Polski 
Związek Koszykówki oraz Sta-
rostwo Powiatowe w Wołomi-
nie. W tym roku rozpoczął się 
1 lipca. Uczestniczyły w nim 
reprezentacje Rumunii, Tur-
cji, Polski i Czech. Pierwszego 
dnia, po uroczystym otwarciu 
turnieju, złożono kwiaty na 
grobie Małgorzaty Dydek na 
cmentarzu w Ząbkach. 

Wyniki turnieju: I miej-
sce - POLSKA, II - Czechy, III 
- Rumunia, IV - Turcja.

Wśród najlepszych pięciu 
zawodniczek turnieju znalazła 

się Polka Martyna Leszczyń-
ska. Nasze zawodniczki zdo-
były także tytuły najlepszego 
strzelca - Aleksandra Ziębor-
ska oraz najlepszej blokującej 
i zbierającej turnieju - Anna 
Wińkowska.

Agata Bochenek W dwudniowych zma-
ganiach najlepsi okazali się 
zawodnicy KS FFA Warsza-
wa, pokonując w finale War-
tę Poznań 3:1. W meczu o 

3 miejsce Jagiellonia Białystok 
wygrała z GKS Katowice 2:1. 
Szczegółowe wyniki turnie-
ju w linku  http://osir-wicher.
pl/10,1513.html

- To już trzecia edycja WI-
CHER CUP, który na dobre 
wpisał się w kalendarz tur-
niejów dla dziesięciolatków. 
Dobra organizacja, wysoki po-
ziom sportowy i położenie Ko-
byłki w centrum kraju sprawia-
ją, że chętnych do udziału w 

zawodach nie brakuje. W tym 
roku oprócz gospodarzy z na-
szego powiatu wystartował 
Dolcan Ząbki i Orły Zielonka 
i na tle pozostałych drużyn 

widzimy, w jakim miejscu je-
steśmy w szkoleniu młodzieży. 
Przy okazji turniej wpisał się 
w obchody Międzynarodowego 
Dnia Wiatru, który promuje 
energię odnawialną.

Dziękuję Burmistrzowi 
Miasta Kobyłka i Staroście 
Wołomińskiemu za patronat 
oraz wszystkim, którzy przy-
czynili się do organizacji tur-
nieju - mówi Artur Rola, pre-
zes MKS Wicher Kobyłka.

W dniach 25-26 czerwca na stadionie Wichru w Kobyłce roze-
grano turniej WICHER CUP. Wzięło w nim udział 20 drużyn 
rocznika 2006 z siedmiu województw i litewska FM Audra.  


